

Weber, Dr. August, Economist.

born 4 th of February 1871 at Oldenburg, Germany. Son of ~~Fritz~~ Friedrich and Sophie (Westerhold) Weber. 1889 he finished the Gymnasium at Oldenburg; apprentice for three years in a banking house in Oldenburg; studies of law and national economy in Berlin, Jena, Marburg; Doctor of law with distinction 1895. married to Dr. phil. Marie Meyer Colm n, July 1914; four children. Authorized agent of banking in Dresden 1896-1900. Director of the Sächsische Provinzialbank 1900-1912. Director Mitteldeutsche Credit~~bank~~ bank Berlin 1913-1915. Member and later Vice- chairman (des Aufsichtsrates) Commerz- und Privatbank Berlin and Hamburg. Vicechairman of the German Jute Organisation. Domain-farmer 1920-1933. From 1933-1939 chartered accountant. Member of the Reichstag from 1907 - 1912 and from 1919 - 1932, in the last leader of the Deutsche Staatspartei. Opponent to National Socialism; from 1933 - 1939 seven times in prison etc. In February 1939 he was forced to flee to England, where he still lives. He created 1917 Übergangswirtschafts for the German Textil-Industry and the Reichsstelle for Textilwirtschaft, whose Vice-chairman he was. 1908-1909 author of the Exchange Novel; 1909 - 1910 main-reporter für the Reichsfinanzreform, which ended in the Bülow-Block in the Reichstag, which Weber forced. He wrote numerous articles in newspapers and the books: 1939 'What Hitler calls life'; ~~in~~ 1940 'Letters from Germany without censorship'; 1944/45 'A new Germany in a new Europe'; all published in London. In the first world-war he was economical adviser of honour of the government till 1919.

W e b e r, Dr. August, Economist.

geboren am 4. Februar 1871 in Oldenburg, Deutschland.
Sohn von Friedrich und Sophie (Westerhold) Weber. 1889 Gymnasium von Oldenburg absolviert. Drei Jahre Banklehrling in Oldenburg. Jura u. National Oeconomie Studium in Berlin, Jena, Marburg; Doctor juris 1895 mit Auszeichnung. Verheiratet mit Dr. phil. Marie Meyer Cohn im Juli 1914. Vier Kinder. Bank-Procirist in Dresden 1896 - 1900; Bankdirektor in der Sächsischen Provincialbank von 1900-1912; Direktor Mitteldeutsche Creditbank Berlin 1913 - 1915. 1918 Mitglied und später Vice-Präsident des Aufsichtsrates der Commerz- und Privatbank Berlin Hamburg; Vice-Präsident der Deutschen Jute-Industrie Organisationen. 1920-1933 Domänenpächter. Von ~~1923~~ ~~1928~~ 1933- 1939 Wirtschaftsprüfer. Mitglied des Reichstages von 1907 - 1912 und von 1929 - 1932, in letzterer Zeit Leiter der Deutschen Staatspartei. Gegner der Nationalsozialisten; von 1933 - 1939 siebenmal im Gefängnis etc; musste im Februar 1939 fliehen und zwar nach England, wo er heute noch lebt. Schuf 1917 die Übergangswirtschaft für die deutsche Textil Industrie und die Reichsstelle für Textilwirtschaft, deren Vice-Präsident er war. 1908-1909 Autor der Börsengesetz Novelle, 1909-1910 Hauptreferent für die damalige Reichsfinanzreform, deren Ausgang zur Grenzung des damaligen Bülow-Blocks im Reichstag führt, die Weber erzwang. Neben zahlreichen Zeitungsartikeln Bücher: 1939: 'Was nennt Hitler Leben?'; ferner: 1940: 'Unzensierte Briefe aus Deutschland'; und 1944/45: 'Ein neues Deutschland im neuen Europa', sämtlich in London erschienen. Im ersten Weltkriege: ehrenamtlicher wirtschaftlicher Berater der Regierung bis 1919.